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Protokół XXXVIII/21 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 22 listopada 2021 r. 

 

Obrady odbyły się w trybie hybrydowym w sali Kameralnej Filharmonii 

Świętokrzyskiej w Kielcach. Z uwagi na stan epidemii, obrady zostały zorganizowane 

zgodnie z zaleceniami dotyczącymi zachowania dystansu oraz udostępniania środków 

antyseptyki osobistej. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku, Andrzej Pruś.  

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:30 i trwały do godz. 17:30.  

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Beata Cedro-Łosak oraz mec. Cezary 

Sobura. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XXXVIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez Przewodniczącego     

     Sejmiku – Pana Andrzeja Prusia. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie statutu 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku Pana  

Andrzeja Prusia, 

b) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c) stanowisko Młodzieżowego Sejmiku  - wystąpienie Przewodniczącej Młodzieżowego 

Sejmiku Pani Veroniki Kurdybakhy, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/465/2021 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego  z dnia 30 sierpnia 2021 roku w sprawie  udzielenia 

pomocy rzeczowej dla jednostek samorządu terytorialnego z terenu województwa 

świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej Komisji    

Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji  

Pani Magdaleny Zieleń, 
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d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla jednostek 

samorządu terytorialnego  z terenu województwa świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej Komisji   

Pani Agnieszki Buras, 

c)  stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji  

 Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu  

pomocy finansowej w formie dotacji  celowej z  przeznaczeniem na dofinansowanie 

zadania własnego dotyczącego organizacji połączeń  o charakterze  użyteczności 

publicznej na linii komunikacyjnej Kraków- Sędziszów w rozkładzie jazdy pociągów 

edycji 2021/2022: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

d) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

e) dyskusja, 

f) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego Nr XXXIII/448/21 z dnia 28 czerwca 2021 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Gmin na podniesienie gotowości bojowej jednostek Ochotniczej 

Straży Pożarnej. 

a)  przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b)   stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 

c)  stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani    

    Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaniechania realizacji przedsięwzięcia: 

a)   przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii    

     Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 
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c)   dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2021 – 2041: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii    

Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2021 – 2041: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii    

Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2021r.: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii    

         Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej 

w Banku Rozwoju Rady Europy (CEB) na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu 

województwa świętokrzyskiego w latach 2022-2024: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani Marii    

    Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani    

Magdaleny Zieleń, 

c)  dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji z budżetu samorządu 

województwa na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na obszarze Województwa 

Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej Komisji     

 Pani Agnieszki Buras, 

c)  dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Samorządu 

Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2022 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałek Województwa Pani 

Renaty Janik, 

b) stanowisko Komisji  Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

d) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Artura Konarskiego, 

e) stanowisko Młodzieżowego Sejmiku – wystąpienie Przewodniczącej Młodzieżowego               

Sejmiku Pani Veroniki Kurdybakhy, 

f) dyskusja, 

g) głosowanie uchwały. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wojewódzkiego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2021-2025: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałka Województwa Pana 

Marka Bogusławskiego, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – wystąpienie 

Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/474/21 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 30 sierpnia 2021 roku w sprawie określenia 

„Regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia nauczycieli jednostek 

organizacyjnych oświaty prowadzonych przez Województwo Świętokrzyskie”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki,  

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Agnieszki Buras,  

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia przez Województwo  

Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego w transporcie kolejowym, na linii komunikacyjnej Sandomierz -

 gr. województwa – Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku od Sandomierza do granicy 

województwa świętokrzyskiego w 2022 r. : 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie  Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego 

Komisji Pana Macieja Gawina, 
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d) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

e) dyskusja, 

f) głosowanie uchwały. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości gruntowych położonych w gminie Kije, 

w obrębie Umianowice, na potrzeby realizacji projektu pn. „Budowa Ośrodka Edukacji 

Przyrodniczej na Ponidziu w m. Umianowice gm. Kije”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c)  stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – wystąpienie Przewodniczącego     

  Komisji Pana Artura Konarskiego, 

d) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

e) dyskusja, 

f) głosowanie uchwały.           

22.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości gruntowych położonych w gminie Kije,  

w obrębie Umianowice, na potrzeby realizacji projektu pn. „Renaturyzacja śródlądowej 

delty rzeki Nidy”: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie  

Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Banasia, 

c) stanowisko Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – wystąpienie Przewodniczącego  

Komisji Pana Artura Konarskiego, 

d) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani  

         Magdaleny Zieleń, 

e) dyskusja, 

f) głosowanie uchwały.    

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego 

dla Marszałka Województwa Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku  

Pana Andrzeja Prusia, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji  

     Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych 

Województwa Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku 

Pana Andrzeja Prusia, 
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b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani 

Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie petycji  dotyczącej uwzględnienia w budżecie 

województwa na rok 2022 środków na remont drogi wojewódzkiej nr 757: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg,   

Wniosków i Petycji Pana Pawła Krakowiaka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

26.  Interpelacje i zapytania. 

27. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie między 

sesjami. 

28. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

29. Sprawy różne. 

30. Zamknięcie XXXVIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 

2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 

i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE 

(RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, że przebieg obrad będzie 

transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa Świętokrzyskiego.   

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących 

w sesji Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 

oraz na stronie samorządu województwa pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro  

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady XXXVIII sesji Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności ( zał. nr 1), 

a także gości (zał. nr 2, 3 i 4): Zarząd Województwa z panem Marszałkiem Andrzejem 

Bętkowskim, panią Marią Fidzińską–Dziurzyńską Skarbnikiem Województwa i panem 

Mariuszem Bodo Sekretarzem Województwa, pana Senatora Jarosława Rusieckiego, 

Dyrektorów departamentów Urzędu Marszałkowskiego i Wojewódzkich Jednostek 

Samorządowych oraz wszystkich, którzy śledzili obrady poprzez stronę internetową 

Województwa, w tym świętokrzyskie media.      

  

Poinformował również, że sprawdzanie kworum, zgłaszanie się do dyskusji, zgłaszanie 

wniosków oraz głosowania odbywają się wyłącznie w systemie eSesja, zaś głos w dyskusji 

będzie można zabrać w momencie udzielenia go przez prowadzącego obrady.  

https://www.swietokrzyskie.pro/
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W związku ze statutowym wymogiem dotyczącym formy pisemnej – ewentualne projekty 

uchwał zgłoszone przy wniosku o rozszerzenie porządku obrad, poprawki do projektów 

uchwał oraz zapytania i interpelacje obecni na sali radni składali bezpośrednio 

do prowadzącego obrady, natomiast radni uczestniczący w obradach zdalnie mogli je przesłać 

na adres mailowy sekretariatu Kancelarii Sejmiku.  

 

Ad 2. 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o potwierdzenie kworum w systemie eSesja. 

Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 23 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Oznajmił także, że sprawdzanie kworum będzie się odbywało przed głosowaniem w każdym 

punkcie.  

Ad 3. 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku 

obrad? 

 

Radny Artur Konarski Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

w imieniu komisji zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XXXVIII sesji 

Sejmiku projektu uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego podjęcia działań w związku 

z trudną sytuacją w rolnictwie (zał. nr 5). 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że projekt uchwały został złożony na piśmie, 

stosownie do § 90 ust. 1 Statutu Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję nad zgłoszonym projektem uchwały.  

 

Głos w dyskusji zabierał radny Artur Konarski. 

 

Przewodniczący Sejmiku  zamknął dyskusję. 

 

Ad 4.   

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych: Artura 

Konarskiego i Andrzeja Swajdy. 

 

Następnie zapytał, czy kandydaci wyrażają zgodę? 

 

Radni wyrazili zgodę. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: 

Artura Konarskiego oraz Andrzeja Swajdy. Zapytał, kto z radnych jest za powołaniem 

sekretarzy, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

większością głosów tj. 26 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy o samorządzie województwa  

Sejmik może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Sejmiku.  

 

W dalszej części poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

XXXVIII sesji Sejmiku projektu uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego podjęcia działań 

w związku z trudną sytuacją w rolnictwie. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, 

kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

„Za” oddano 25 głosów, „przeciw” oddano 1 głos, 1 głos był „wstrzymujący się”. Wniosek 

w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że rozpatrzenie projektu uchwały, zostanie 

uwzględnione w punkcie 26 porządku obrad poprzez realizację poniższych podpunktów: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska Pana Artura Konarskiego, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały.  

 

Pozostałe punkty porządku zmieniły odpowiednio kolejność. 

 

Ad 6. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie statutu 

Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 8). 

 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Prus przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł 

o  przyjęcie go przez Sejmik. 
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Radny Waldemar Wrona Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządu 

Terytorialnego poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez komisję ww. projektu 

uchwały. (Opinia 41/21 stanowi zał. nr 9 do protokołu). 

 

Radny Oskar Frydrych Wiceprzewodniczący Młodzieżowego Sejmiku poinformował 

o pozytywnym zaopiniowaniu przez Młodzieżowy Sejmik ww. projektu uchwały. (Uchwała 

Nr IX/51/2021 Młodzieżowego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego stanowi zał. nr 10 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Jan Maćkowiak, Przewodniczący Sejmiku Andrzej Pruś, 

radny Arkadiusz Bąk, radna Agata Binkowska, radny Grzegorz Świercz, radny 

Grzegorz Banaś, Oskar Frydrych Wiceprzewodniczący Młodzieżowego Sejmiku, radny 

Leszek Wawrzyła. 

 

W trakcie dyskusji: 

- radny Jan Maćkowiak wspomniał, że podczas omawiania projektu na Komisji Samorządu 

Terytorialnego Przewodniczący Sejmiku Andrzej Pruś użył wyrażenia „parademokracja”, 

 

- Przewodniczący Sejmiku zaprzeczył, jakoby na Komisji użył sformułowania 

„parademokracja” i zwrócił się o odnotowanie jego wypowiedzi w protokole sesji. 

- radny Arkadiusz Bąk złożył wniosek formalny o odesłanie dokumentu do komisji, 

 

-radny Leszek Wawrzyła złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. Zapytał, 

kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania. 

 

„Za” oddano 26 głosów, przy 3 głosach „wstrzymujących się”. Wniosek w ww. sprawie 

został przyjęty przez Sejmik. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

W dalszej części poddał pod głosowanie wniosek formalny o odesłanie dokumentu 

do komisji. Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciw, 

kto się wstrzymał od głosowania. 

 

„Za” oddano 21 głosów, przy 5 głosach „przeciw” oraz 3 głosach „wstrzymujących się”. 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik. 
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Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad 7.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/465/2021 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego  z dnia 30 sierpnia 2021 roku w sprawie  udzielenia pomocy 

rzeczowej dla jednostek samorządu terytorialnego z terenu województwa świętokrzyskiego 

(zał. nr 13). 

 

Tomasz Jamka Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. (Opinia 85/21 

stanowi zał. nr 14 do protokołu). 

 

Radna Magdalena Zieleń Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 198/21 stanowi 

załącznik do protokołu nr 15). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku  poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXXIV/465/2021 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 30 sierpnia 2021 roku 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla jednostek samorządu terytorialnego z terenu 

województwa świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/503/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 27 głosami „za” i stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad 8.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla jednostek 

samorządu terytorialnego  z terenu województwa świętokrzyskiego (zał. nr 18). 

 

Tomasz Jamka Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 
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Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Opinia wpłynęła na piśmie. (Opinia 84/21 

stanowi zał. nr 19 do protokołu).  

  

Radna Magdalena Zieleń Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 197/21 stanowi 

załącznik do protokołu nr 20). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku  poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

dla jednostek samorządu terytorialnego z terenu województwa świętokrzyskiego. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/504/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 25 głosami „za” i stanowi zał. nr 21 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia Województwu Małopolskiemu  

pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania 

własnego dotyczącego organizacji połączeń o charakterze użyteczności publicznej na linii 

komunikacyjnej Kraków - Sędziszów w rozkładzie jazdy pociągów edycji 2021/2022 

( zał. nr 23). 

 

Tomasz Jamka Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt 

uchwały (Opinia Nr 90/21 stanowi załącznik do protokołu nr 24). 

 

Radny Waldemar Wrona Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządu 

Terytorialnego poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez komisję ww. projektu 

uchwały. (Opinia 38/21 stanowi zał. nr 25 do protokołu). 

 



12 
 

Radna Magdalena Zieleń Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 195/21 stanowi 

załącznik do protokołu nr 26). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku  poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Województwu 

Małopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem 

na dofinansowanie zadania własnego dotyczącego organizacji połączeń o charakterze 

użyteczności publicznej na linii komunikacyjnej Kraków - Sędziszów w rozkładzie jazdy 

pociągów edycji 2021/2022. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/505/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 27 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad 10.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego Nr XXXIII/448/21 z dnia 28 czerwca 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gmin na podniesienie gotowości bojowej jednostek Ochotniczej Straży 

Pożarnej ( zał. nr 29). 

 

Andrzej Bętkowski Marszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Waldemar Wrona Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządu 

Terytorialnego poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez komisję ww. projektu 

uchwały. (Opinia 40/21 stanowi zał. nr 30 do protokołu). 

 

Radna Magdalena Zieleń Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 196/21 stanowi 

załącznik do protokołu nr 31). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 
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Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku  poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego Nr XXXIII/448/21 z dnia 28 czerwca 2021 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gmin na podniesienie gotowości bojowej jednostek 

Ochotniczej Straży Pożarnej. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/506/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 27 głosami „za” i stanowi zał. nr 32 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Ad 11. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zaniechania realizacji przedsięwzięcia 

( zał. nr 34). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekt 

uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik.  

 

Radna Magdalena Zieleń Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 199/21 stanowi 

załącznik do protokołu nr 35). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Arkadiusz Bąk, radny Leszek Wawrzyła, radny Marek 

Jońca Członek Zarządu. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku  poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaniechania realizacji 

przedsięwzięcia. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/507/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów, tj. 26 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 36 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
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Ad 12, 13 i 14. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 12, 13 i 14 

z porządku obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2021 – 

2041 (zał. nr 38), 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2021 – 

2041 (zał. nr 39), 

- zmian w budżecie województwa na 2021 rok ( zał. nr 40). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekty 

uchwał, a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik.  

 

Radny Arkadiusz Bąk Zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekty uchwał (Opinie 

Nr: 200/21, 201/21 i 202/21 stanowią załączniki do protokołu nr 41, 42 i 43). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku  poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie pierwszy projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2021 – 2041. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/508/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 44 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie drugi projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2021 – 2041. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/509/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 46 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie województwa na 2021 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/510/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów  tj. 25 głosami „za” przy jednym głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 48 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Głos zabrał senator RP Jarosław Rusiecki. Wyraził wdzięczność dla służb mundurowych 

w związku z sytuacją na granicy Polsko-Białoruskiej oraz dla Sejmiku i Marszałka 

Województwa za modernizację drogi 754 w Ostrowcu Świętokrzyskim. 

 

Ad 15. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku 

Rozwoju Rady Europy (CEB) na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu województwa 

świętokrzyskiego w latach 2022-2024 (zał. nr 50). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekt 

uchwały, a następnie wniosła o przyjęcie go przez Sejmik.  

 

Radny Arkadiusz Bąk Zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 203/21 

stanowi załącznik do protokołu nr 51). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku  poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej w Banku Rozwoju Rady Europy (CEB) na sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetu województwa świętokrzyskiego w latach 2022-2024. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/511/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 25 głosami „za” i stanowi zał. nr 52 do protokołu.  

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
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Ad 16. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji z budżetu samorządu 

województwa na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków, położonym na obszarze Województwa Świętokrzyskiego 

(zał. nr 54). 

 

Andrzej Bętkowski Marszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. (Opinia 87/21 

stanowi zał. nr 55 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji 

z budżetu samorządu województwa na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na obszarze 

Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/512/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 56 do protokołu.  

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Ad 17. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Samorządu 

Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2022 rok (zał. nr 58). 

 

Renata Janik Wicemarszałek Województwa przedstawiła ww. projekt uchwały, a następnie 

wniosła o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w podejmowanej uchwale w załączniku 

 nr 1 do projektu zaszła potrzeba  dokonania korekty  redakcyjnej polegającej  na: 

- zastąpieniu nazwy: Urząd Marszałkowski Województwa Świętokrzyskiego  na Samorząd 

Województwa Świętokrzyskiego oraz usunięciu wyrazów: Regionalny Ośrodek Polityki 

Społecznej. 
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Pod głosowanie został poddany projekt uchwały wraz z przedstawioną korektą redakcyjną 

stosownie do § 90a ust. 2 Statutu Województwa Świętokrzyskiego.   

 

Radna Agnieszka Buras Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. (Opinia 86/21 

stanowi zał. nr 59 do protokołu). 

 

Radny Waldemar Wrona Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw 

Rodziny poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia 

Nr 94/21 stanowi załącznik do protokołu nr 60). 

 

Radny Artur Konarski Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 50/21 

stanowi załącznik do protokołu nr 61). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Młodzieżowy Sejmik pozytywnie zaopiniował 

ww. projekt uchwały (Stanowisko Młodzieżowego Sejmiku stanowi zał. nr 62 do protokołu). 

Stanowisko wpłynęło na piśmie. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w  systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy 

Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2022 rok. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/513/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 27 głosami „za” i stanowi zał. nr 63 do protokołu.  

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Ad 18. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wojewódzkiego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2021-2025 (zał. nr 65). 

 

Marek Bogusławski Wicemarszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 
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Radny Waldemar Wrona Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw 

Rodziny poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia 

Nr 95/21 stanowi załącznik do protokołu nr 66). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w podejmowanej uchwale w załączniku 

do projektu zaszła potrzeba  dokonania korekty  redakcyjnej polegającej  na: 

- zastąpieniu nazwy: Urząd Marszałkowski Województwa Świętokrzyskiego na Samorząd 

Województwa Świętokrzyskiego oraz usunięciu wyrazów: Departament Ochrony Zdrowia. 

 

Pod głosowanie został poddany projektu uchwały wraz z przedstawioną korektą redakcyjną 

stosownie do § 90a ust. 2 Statutu Województwa Świętokrzyskiego.  

  

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Leszek Wawrzyła, radny Marek Bogusławski 

Wicemarszałek Województwa, radny Arkadiusz Bąk. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wojewódzkiego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2021-2025 Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/514/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 27 głosami „za” i stanowi zał. nr 67 do protokołu.  

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił 15-to minutową przerwę w obradach. 

 

Ad 19. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/474/21 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 30 sierpnia 2021 roku w sprawie określenia 

„Regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia nauczycieli jednostek 

organizacyjnych oświaty prowadzonych przez Województwo Świętokrzyskie” ( zał. nr 69). 

 

Tomasz Jamka Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia 83/21 stanowi zał. nr 70 

do protokołu). Opinia wpłynęła na piśmie. 
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Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXXIV/474/21 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 30 sierpnia 2021 roku 

w sprawie określenia „Regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia nauczycieli 

jednostek organizacyjnych oświaty prowadzonych przez Województwo Świętokrzyskie”. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/515/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 28 głosami „za” i stanowi zał. nr 71 do protokołu.  

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Ad 20. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie powierzenia przez Województwo  Świętokrzyskie 

Województwu Podkarpackiemu zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego 

w transporcie kolejowym, na linii komunikacyjnej Sandomierz - gr. województwa – 

Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku od Sandomierza do granicy województwa 

świętokrzyskiego w 2022 r. (zał. nr 73). 

 

Tomasz Jamka Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt 

uchwały (Opinia Nr 89/21 stanowi załącznik do protokołu nr 74). 

 

Radny Waldemar Wrona Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządu 

Terytorialnego poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu przez komisję ww. projektu 

uchwały. (Opinia 39/21 stanowi zał. nr 75 do protokołu). 

 

Radny Arkadiusz Bąk Zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 204/21 

stanowi załącznik do protokołu nr 76). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 
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Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 27 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powierzenia przez 

Województwo  Świętokrzyskie Województwu Podkarpackiemu zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego w transporcie kolejowym, na linii komunikacyjnej 

Sandomierz - gr. województwa – Rzeszów/Stalowa Wola, na odcinku od Sandomierza 

do granicy województwa świętokrzyskiego w 2022 r. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/516/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 27 głosami „za” i stanowi zał. nr 77 do protokołu.  

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Ad 21, 22. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 21 i 22 z porządku 

obrad mogą być omówione łącznie. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości 

gruntowych położonych w gminie Kije, w obrębie Umianowice, na potrzeby realizacji 

projektu pn. „Budowa Ośrodka Edukacji Przyrodniczej na Ponidziu w m. Umianowice gm. 

Kije” (zał. nr 79), 

- wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości 

gruntowych położonych w gminie Kije, w obrębie Umianowice, na potrzeby realizacji 

projektu pn. „Renaturyzacja śródlądowej delty rzeki Nidy” ( zał. nr 80). 

 

Marek Jońca Członek Zarządu przedstawił ww. projekty uchwał, a następnie wniósł 

o przyjęcie ich przez Sejmik. 

 

Radny Grzegorz Banaś Przewodniczący Komisji Strategii Rozwoju, Promocji 

i Współpracy z Zagranicą poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekty 

uchwał (Opinie Nr 87/21 i 88/21 stanowią załączniki do protokołu nr 81 i 82). 

 

Radny Artur Konarski Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekty uchwał (Opinie Nr 51/21 

i 52/21 stanowią załączniki do protokołu nr 83 i 84). 
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Radny Arkadiusz Bąk Zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekty uchwał (Opinie Nr 205/21 

i 206/21) stanowią załączniki do protokołu nr 85 i 86). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji niebyło. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

na rzecz Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości gruntowych położonych w gminie 

Kije, w obrębie Umianowice, na potrzeby realizacji projektu pn. „Budowa Ośrodka Edukacji 

Przyrodniczej na Ponidziu w m. Umianowice gm. Kije”. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/517/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 28 głosami „za” i stanowi zał. nr 87 do protokołu.  

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego nieruchomości gruntowych 

położonych w gminie Kije, w obrębie Umianowice, na potrzeby realizacji projektu 

pn. „Renaturyzacja śródlądowej delty rzeki Nidy”. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/518/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 29 głosami „za” i stanowi zał. nr 89 do protokołu.  

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

 

Ad 23. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego 

dla Marszałka Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 91). 

 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Prus przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Arkadiusz Bąk Zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 207/21 

stanowi załącznik do protokołu nr 92). 
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Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Arkadiusz Bąk, radny Jan Maćkowiak, Przewodniczący 

Sejmiku Andrzej Pruś, radny Grzegorz Banaś, radny Leszek Wawrzyła, radna 

Agnieszka Buras, radny Grzegorz Świercz, radny Artur Konarski. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

miesięcznego dla Marszałka Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/519/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów, tj. 14 głosami „za” przy 15 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał. nr 93 

do  protokołu.  

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 

 

Ad 24.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych Województwa 

Świętokrzyskiego (zał. nr 95). 

 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Prus przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł 

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radny Arkadiusz Bąk Zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że komisja negatywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały (Opinia Nr 208/21 

stanowi załącznik do protokołu nr 96). 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Arkadiusz Bąk, Przewodniczący Sejmiku Andrzej Pruś, 

radny Grzegorz Świercz, radny Grzegorz Banaś, radny Leszek Wawrzyła, radny 

Tadeusz Kowalczyk, radna Agnieszka Buras, radny Artur Konarski.   

 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się, aby w protokole uwzględnić wypowiedź radnego 

Arkadiusza Bąka. Stenogram wskazanej wypowiedzi radnego Arkadiusza Bąka stanowi 

załącznik do protokołu nr 97. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, 

tym samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 

radnych Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

„Za” oddano 7 głosów, przy 15 głosach „przeciw” i 6 „wstrzymujących się”. Sejmik 

nie podjął uchwały. 

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 

 

Ad 25.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie petycji dotyczącej uwzględnienia w budżecie 

województwa na rok 2022 środków na remont drogi wojewódzkiej nr 757 (zał. nr 99). 

 

Radny Paweł Krakowiak Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Arkadiusz Bąk, radny Paweł Krakowiak, radny Jan 

Maćkowiak, radny Grzegorz Gałuszka, radny Grzegorz Banaś, Przewodniczący 

Sejmiku Andrzej Pruś. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie petycji  dotyczącej 

uwzględnienia w budżecie województwa na rok 2022 środków na remont drogi wojewódzkiej 

nr 757. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania. 

 

„Za” oddano 11 głosów, przy 12 głosach „przeciw” i 6 „wstrzymujących się”. Sejmik nie 

przyjął uchwały. 

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

  

Ad 26. 

Radni otrzymali przedstawiony w pkt 3 porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

stanowiska dotyczącego podjęcia działań w związku z trudną sytuacją w rolnictwie (zał. nr 5). 

 

Radny Artur Konarski Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

przedstawił projekt uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku  otworzył dyskusję. 



24 
 

Głos w dyskusji zabierali: radny Leszek Wawrzyła, radny Piotr Żołądek, radny Artur 

Konarski, radny Tadeusz Kowalczyk, radny Mieczysław Gębski Wiceprzewodniczący 

Sejmiku, radny Andrzej Swajda, radny Marek Jońca Członek Zarządu, radny 

Arkadiusz Bąk, Przewodniczący Sejmiku Andrzej Pruś.   

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego 

podjęcia działań w związku z trudną sytuacją w rolnictwie. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/520/21 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie, 

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 101 do protokołu.  

  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 

 

Ad 27. 
Interpelacje i zapytania 

 

Radna Agata Binkowska złożyła interpelacje w sprawach: 

 - ilości projektów bieżącej kadencji realizowanych przez służby Marszałka Województwa, 

- zasad podziału środków pochodzących z REACT EU, 

- niekorzystnych zapisów w RPO. 

 

Ad 28. 

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego  

w okresie między sesjami (zał. nr 103). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął informację o działaniach Zarządu 

pomiędzy Sesjami. 

 

Ad 29. 

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 104). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 
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Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

 

Ad 30. 

Sprawy różne. 

 

1. Przewodniczący Sejmiku poinformował, że pani Radna Magdalena Zieleń – 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów otrzymała z rąk Ministra Finansów pana 

Tadeusza Kościńskiego oznakę honorową „Za zasługi dla Finansów Publicznych 

Rzeczypospolitej Polskiej”  

 

W imieniu swoim i Sejmiku serdecznie pani radnej Magdalenie Zieleń pogratulował.  

  

2. Oznajmił również, że termin kolejnej sesji – zgodnie z aktualnym harmonogramem  - to 20 

grudnia 2021r. Sesja w części będzie miała charakter uroczysty, związany z wręczeniem 

Odznak Honorowych Województwa Świętokrzyskiego. Natomiast sesja budżetowa 

planowana jest na 28 grudnia. Sesje zostaną poprzedzone posiedzeniami Komisji w dniach 

13-20 grudnia  2021r. Poprosił radnych o  rezerwację ww. terminów w swoich 

kalendarzach. 

 

Głos w sprawach różnych zabierali także: radna Bogusława Wypych oraz radny 

Mieczysław Gębski.  

 

Radna Bogusława Wypych w imieniu Zarządu Świętokrzyskiej Sieci Lokalnych Grup 

Działania złożyła podziękowania panu Marszałkowi Województwa Andrzejowi 

Bętkowskiemu, pani Wicemarszałek Renacie Janik, pani Dyrektor Departamentu 

Wdrażania Europejskiego Funduszu Społecznego Katarzynie Kubickiej i panu 

Dyrektorowi Departamentu Inwestycji i Rozwoju Jackowi Sułkowi za zaangażowanie 

w przygotowanie procesu wdrażania przez Lokalne Grup Działania Rozwoju Lokalnego 

z udziałem lokalnej społeczności. 

 

Ad 31.  

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie XXXVIII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

  

                         Przewodniczący Sejmiku 

 

          Andrzej Pruś  

 

     Sekretarze obrad: 

radny Artur Konarski               radny Andrzej Swajda 

 

              
 

Protokół sporządził 

Robert Świstak 


